

Admissions Office, School of International Education, University of International Business and Economics Room 101, Building B of International Plaza, No.10, Huixin Dongjie, Chaoyang District, Beijing, China

Post Code: 100029

Tel: (86-10) 6449-2327 / 6449-2329

Fax: (86-10) 6449-3820

Email: sie@uibe.edu.cn degreeinenglish@163.com

Website: http://sie.uibe.edu.cn







# "一带一路"沿线国家WTO法与经济学硕士项目(MWLE)招生简章

## 一、项目简介

本项目依托教育部人文社会科学重点研究基地——对外经济贸易大学"中国世界贸易组织研究院"雄厚的师资力量和丰富的教学经验,通过两年制的全英文教学,学员将系统性地掌握全球贸易体制发展的理论与实践,把握WTO成员参与全球经济治理的规律和趋势,特别是中国发展开放型经济的过程和经验理解,有针对性地提高自身业务水平。

### 二、对外经济贸易大学简介

对外经济贸易大学(简称UIBE)创建于1951年,坐落在中国首都北京市朝阳区,是中国教育部直属的全国重点大学,中国商务部与教育部共建院校,国家"211工程"首批重点建设高校,也是中国经贸人才培养和科学研究的重要基地之一。

UIBE倡导追求卓越和创造精品,把建设特色鲜明、国内一流、国际知名的高水平大学作为学校的发展愿景和历史使命。历经六十余年的发展,UIBE已经成为一所拥有经、管、法、文、理、工六大门类,以国际经济贸易、法学(国际法)、金融学、工商管理、外语(商务外语)等优势专业为学科特色的多科性财经类大学。

在中国2500余所高等院校中,UIBE是第一所能够为来华留学生同时提供全英文授课和全中文授课的完整学历教育培养体系的大学。UIBE是一处群英荟萃之地,任课教师中名家耀眼,人才辈出。大部分教师有在国外留学与进修的经历,具有很高的教学科研水平,许多人入选国家优秀人才培养工程。

UIBE现有全日制学生近16000人,其中包括来自于160多个国家的3300余名来华留学生。一直以来,UIBE培养的学生以专业知识和技能扎实、语言能力强、思维活跃、实践经验丰富而广受社会的欢迎,就业方向主要为世界500强企业、金融机构、跨国公司及驻外商务机构,他们为促进各国经济与社会发展发挥着重要作用。

作为中国国际经贸教育与研究的著名高等学府,UIBE热忱欢迎有志于从事国际经贸来往和国际文化交流的海外学子来我校学习,为推动各国经济与社会发展、促进世界和平做出积极贡献。

# 三、专业培养与学位授予

1. 专业名称: WTO法与经济学硕士项目

2. 培养模式:

● 课堂教学:以课堂讲授、案例讨论、主题陈述、导师指导等多样形式实施灵活的、启发性的课程教学计划;

● 专题讲座:定期邀请来自世界贸易组织(WTO)、国际贸易和可持续发展中心(ICTSD)、国际贸易发展与经济治理咨询中心(IDEAS Centre)等国际组织和知名智库的专家,国务院发展研究中心、商务部、国家开发银行等政府部门的高级官员,以及来自美国、日本、新加坡、韩国、香港等国家和地区的

境外高校和清华大学、北京大学、南开大学等境内高校的专家学者举办WTO法与经济以及"一带一路"合作战略与热点问题的专题讲座;

- 3. 商务考察: 为增进学员对中国开放型经济发展的了解,将有计划组织学员赴商会、经济技术开发区、自由贸易实验区、WTO法律师事务所、外贸企业参观考察;
- 4. 文化体验:每季度组织一次京内或京郊文化之旅,并将有计划地组织学员赴京外参加中国文化体验活动。
- 5. 课程设置和学分要求:
- 课程设置强调理论与实践相结合,提高学员理解、分析和解决WTO法与经济领域实际问题的能力。
- 课程包括课堂学习模块(包括必修课程模块和选修课程模块)、专题讲座模块、商务考察模块,采取学分制,获得硕士学位的最低学分要求为30学分,其中课堂学习模块20学分(必修课16学分,选修课4学分),专题讲座模块6学分,商务考察4学分。
- 6. 学位授予:完成培养方案规定的学习要求并获得相应学分,完成硕士学位论文并通过论文答辩的项目学员,将被授予经济学硕士学位。

## 四、学制及授课语言

1. 学制: 两年制

2. 授课语言:授课语言为英语。

# 五、课程设置

课程属性及学分要求 Courses nature & Credits Requirement	程名称及学分 Courses nature & Credits	开设学期 Sessions
Compu <b>l</b> sory Courses23 credits 必修课23学分	Basic Chinese I (2 credits) Introduction to China - online (1 credit) MWTO101 International Trade Theory and Trade Policy Analysis (2 credits) MWTO102 Introduction on the WTO (2 credits) MWTO103 International Trade Negotiation: theory and practice (2 credits) MWTO104 Agriculture in the WTO (2 credits) MWTO105 WTO Accession and Members' Experience (2 credits)	秋季学期 Fall session
	Basic Chinese II (2 credits)  MWTO106 WTO Dispute Settlement Mechanism (2 credits)  MWTO107 Trade Remedies (2 credits)  MWTO108 Tariffs and Customs Measures (2 credits)  MWTO109 WTO accession and Chinese Development Experiences (2 credits)	春季学期 Spring session
Optional courses8 credits 选修课 8学分	MWTO110 Trade in Services (2 credits)  MWTO111 IPR Protection and TRIPS (2 credits)  MWTO112 Regional Trade Agreements (2 credits)  MWTO113 Regional Trade Agreements (2 credits)	春、秋季学期 Spring & Fall session
Seminars 4 credits 专题讲座4学分	WTO and World economy (2 credits)  The Belt and Road Initiative and China's Trade Relations (2 credits)	
Business Trip4 credits商务考察4学分 Thesis 4 credits论文 4学分 总学分要求	Study Visits (4 credits) Graduation Thesis (4 credits)  37学分 37 credits	

# 六、学费标准

学费:人民币99160元/两年(需在第一年支付完全部学费,第一学期人民币50000元;

第二学期人民币49160元)

报名费:人民币660元/人(报名费恕不退还)

学费预付金:人民币10000元

(学费预付金恕不退还,确认录取时收取,开学后计入总学费。)

# 七、申请条件、报名时间、流程、申请材料、录取及联系方式

- 1. 申请条件:
- 大学本科毕业,身体健康。
- 英语水平良好,能熟练使用英语从事专业课程学习;
- 2. 报名时间: 4月1日至6月30日(额满为止)
- 3. 报名材料: 限中文或英文材料,无论申请者是否被我校录取,所提交的申请材料均不退还。
- 对外经济贸易大学《入学申请表》(需网上填写)
- 最后学历、学位证书及所学课程成绩单复印件
- 两名副教授(或相当职称)以上专家、学者的推荐信
- 担保人或机构出具的担保人身份证件复印件
- 申请人护照或身份证件复印件
- 英文水平证明(例如托福86分以上、雅思6.0以上,GRE或GMAT等相应水平证明;如来自英文为母语的国家,可提供前置学位为英文授课的相关证明)
- 资产证明(如需,例:银行存款证明,额度需超应缴学费)
- 无犯罪证明(如需)
- 近期护照用免冠正面白底照片2张

#### 4.招生联系方式:

中国·北京市朝阳区惠新东街10号

国际交流大厦 B座101办公室

对外经济贸易大学国际学院 招生及项目开发部

电话: (86-10) 64492327/64492329

传真: (86-10)64493820

邮编:100029

电子邮箱: sie@uibe.edu.cn degreeinenglish@163.com

网址: http://sie.uibe.edu.cn



# **Enrollment Guide for MWLE in UIBE**

## **Program Introduction**

As a key Humanities and Social Sciences Research Base granted by Ministry of Education, "China World Trade Organization Institute" of UIBE owns professional faculties and rich teaching experience. After two-year's study (taught in English), students will have a systematic command of theory and practice on developmental global trading system, gain a better awareness of the rules and trends of WTO members' participation under global economic governance, and get a deeper understanding on economic policies of countries alongside "One Belt One Road Initiative", especially China, so that they can improve their own professional level.

#### Introduction to UIBE

The University of International Business and Economics (UIBE), situated in the northeast of Beijing, was founded in 1951. UIBE is a national key university jointly-sponsored by the Ministry of Education and the Ministry of Commerce, and is the top university in the fields of economics and business.

UIBE pursues to be an outstanding national university and a prestigious international university with its distinct characteristics. After over sixty years' development, UIBE has already become a multi-disciplinary university specialized in the fields of economics, management, liberal arts, law and science, and competitive in the subjects such as international trade, law, finance, business management and foreign languages. At present, UIBE offers over 50 majors to overseas students for bachelor, master and doctoral study. Among them, about 20 majors can be entirely offered in English.

With a galaxy of talents, UIBE has attracts the best minds and brings up famous personnel generation after generation. Most professors have oversea experience and the strong abilities of teaching and researching, which enable them to rank among the National Talent Cultivation Project.

UIBE has a total enrollment of over 16,000 full-time schooling students including more than 3,300 international students from above 160 countries. As always, UIBE students are widely welcomed by society for their sound professional knowledge and skills, strong linguistic ability, active thinking and rich practical experience. UIBE graduates have been mainly employed in governmental institutions, financial factors, multinational corporations and commercial institutions stationed abroad.

UIBE warmly welcomes all international outstanding candidates who are willing to undertake international economic and trade intercourse as well as international culture exchange and thereby make contributions to the international economic exchange and the world peace.

#### **MWLE Program**

- 1. Program Name: Master of WTO Law and Economics (MWLE)
- 2. Training mode:
- Class Teaching: Considering the particularity of the composition of participants, MWLE program adopts lectures, case studies, speeches, tutoring and other forms of flexible and diverse teaching methods;
- Academic Seminars: The program invites senior officials from WTO, ICTSD, IDEAS Centre and The State Council
  Development Research Center, the Ministry of Commerce, the National Development Bank and other governmental departments and financial institutions, as well as famous experts from Universities both home and



abroad, such as Peking University, Tsinghua University, Nankai University, to give targeted lectures on hot spots of the WTO Law and Economics and One belt One Road cooperation.

- Business Visits: MWLE program provides regular arrangements for trainees to visit Commerce Chambers, Economic and Technological Development Zone, Free Trade Experimental Zone, Law Firms, Foreign Enterprise etc.,
- Cultural Experience: In addition to a monthly trip to rural suburbs of Beijing, MWLE program also plans arrangements and study tours for participants to go out of the capital to experience Chinese culture.

#### 3. Curriculum and Credits:

- Combined with theoretical and practical teaching, the curriculum is designed to enhance students' ability to understand, analyze and solve practical problems in WTO and economic fields.
- The curriculum of this full-time master program includes a compulsory module (16 credits), an optional module (4 credits) and a lectural module (6 credits), a business visit module (4 credits). One should acquire 30 credits to get the diploma.

#### 4. Degree Granted:

Program participants who have acquired 30 credits, accomplished all the courses, completed the master degree theses and passed the thesis defense will be granted a Master diploma of economics by UIBE.

### Academic Structure and Teaching Language

1. Academic structure: Two years2. Teaching Language: English

#### Curriculum

Courses nature & Credits Requirement	Courses nature & Credits	Sessions
Compulsory Courses23 credits	Basic Chinese I (2 credits) Introduction to China - online (1 credit)	Fa <b>ll</b> session
	MWTO101 International Trade Theory and Trade Policy Analysis (2 credits)	
	MWTO102 Introduction on the WTO (2 credits)	
	MWTO103 International Trade Negotiation: theory and practice (2 credits)	
	MWTO104 Agriculture in the WTO(2 credits)	
	MWTO105 WTO Accession and Members' Experience (2 credits)	
	Basic Chinese II (2 credits)	Spring session
	MWTO106 WTO Dispute Settlement Mechanism (2 credits)	
	MWTO107 Trade Remedies (2 credits)	
	MWTO108 Tariffs and Customs Measures (2 credits)	
	MWTO109 WTO accession and Chinese Development Experiences (2 credits)	
Optional courses8 credits	MWTO110 Trade in Services (2 credits)	Spring & Fall session
	MWTO111 IPR Protection and TRIPS (2 credits)	
	MWTO112 Regional Trade Agreements(2 credits)	
	MWTO113 Regional Trade Agreements (2 credits)	
Seminars 4 credits	WTO and World economy (2 credits)	
	The Belt and Road Initiative and China's Trade Relations (2 credits)	
Business Trip4 credits	Study Visits (4 credits)	
Thesis 4 credits	Graduation Thesis (4 credits)	
Tatal	37 credits	

#### **Basic Admission requierments**

- Having relative Bachelor diploma
- Good healthy
- satisfactory English language pro ficiency

#### **APPLICATION PERIOD**

April 10 - June 30 each year (Please visit http://sie.uibe.edu.cn and apply online.)

#### **APPLICATION MATERIALS**

(Application materials must be prepared in either Chinese or English and will not be returned to candidates whether they are accepted or not.)

- UIBE Application Form (Apply online)
- A copy of highest graduation certificate and transcripts
- Two reference letters from the applicant's associate professors or professors
- A copy of guarantor's passport or ID
- A copy of passport or other identi fication
- Two recent passport photos, white background, frontal view, no hat
- A copy of TOEFL, or IELTS, or GRE, or GMAT scores report. The minimum score for TOEFL is 86 and 6.0 for IELTS, or satisfactory GRE scores, etc.,
- Asset certificate (if needed, i.e. current deposit on the bank statement shall be able to cover program tuition)
- Certificate of No Criminal Conviction (if needed)

For those who apply for English teaching graduate courses, the Admission Office veri fies the application materials which the applicant provides, passes the materials to the related school to carry on the quali fications and admission, there is no entrance examination.

#### **TUITION FEE**

MWLE Program (all tuition fee shall be paid within the first academic year): RMB 99,160/2 years (RMB 2,680/per credit) (RMB 50,000 for the first semester)

APPLICATION FEE: RMB 660 (Non-refundable)

(RMB 49,160 for the second semester)

#### **ADVANCE PAYMENT: RMB 10,000**

(Advance payment is not refundable and should be paid after the confirmation of enrollment. It will be counted into the total tuition fee after registration.)

#### For admission, please contact:

Admissions Office, School of International Education, University of International Business and Economics Room 101, Building B of International Plaza,

No.10, Huixin Dongjie, Chaoyang District, Beijing, China

Post Code: 100029

Tel: (86-10) 6449-2327 / 6449-2329

Fax: (86-10) 6449-3820

Email: sie@uibe.edu.cn degreeinenglish@163.com

Website: http://sie.uibe.edu.cn